
Uchwala Nr xm /100/08
Uchwala Nr xm /101/08
UchwalaNr xm /102/08
UchwalaNr xm /103/08
Uchwala Nr xm /104/08
Uchwala Nr xm /105/08
Uchwala Nr xm /106/08

PROTOKÓL NrXIll/08
z obrad xm Sesji V Kadencji Rady Gminy Turosn Koscielna

która odbyla sie 3 kwietnia 2008 roku.

Radni obecni na sesji:
1. Abramowicz Jerzy
2. Bartnicka Beata
3. Baczek Jerzy
4. Danilczuk Waclaw
5. Drozdowski Zbigniew
6. Gosciewski Tadeusz
7. Kondzior Leszek
8. Kutaszewicz Krystyna
9. Kuzmicki Antoni

10. Leszczynski Tadeusz
11. Lukaszuk Danuta
12. Mularczyk Bogdan
13. Narel Zdzislaw
14. Sredzinski Slawomir

Ponadto w obradach Rady Gminy udzial wzieli: Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik
Gminy, soltysi wsi, goscie, wg zalaczonej listy obecnosci, merytoryczni pracownicy Urzedu
Gminy oraz mieszkancy gminy.
O godz. 9.05 w sali konferencyjnej Urzedu Gminy Przewodniczaca Rady Gminy Pani Danuta
Lukaszuk otworzyla obrady XIII Sesji Rady Gminy, przywitala zebranych, przybylych
radnych, gosci , a nastepnie stwierdzila prawomocnosc obrad.
Przewodniczaca poinformowala, ze program dzisiejszej sesji wraz z materialami wszyscy radni
i soltysi otrzymali we wlasciwym terminie, a nastepnie przedstawila ustalony porzadek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnosci obrad.
2 .Informacja Wójta o dzialalnosci podejmowanej w okresie miedzysesyjnym
3. Sprawozdanie z dzialalnosci za 2007 r. Komisji Rewizyjnej, Budzetowej oraz Oswiaty i

Kultury
4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budzetu gminy za 2007 r.
5. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z

tytulu wykonania budzetu za 2007 r.
6. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy 2008 r.
7. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zaciagniecia kredytu na budowe kanalizacji
8. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz w drodze

przetargu nieruchomosci polozonych we wsi Turosn Dolna
9. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz w drodze

bezprzetargowej udzialu Gminy we wspólwlasnosci nieruchomosci polozonych we wsi
Turosn Dolna

10. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie nabycia nieruchomosci we wsi Trypucie
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11. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie nabycia nieruchomosci we wsi
Markowszczyzna

12..Rozpatrzenie wniosku mieszkanców wsi Niewodnica Koscielna o uchylenie uchwaly Nr
XII/94/08 Rady Gminy Turosn Koscielna z dnia 14 lutego 2008 r. w sprawie
przystapienia do sporzadzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
czesci wsi Niewodnica Koscielna

13. Interpelacje i zapytania radnych
14. Przyjecie protokolu z poprzedniej sesji Rady Gminy
15. Informacja Stowarzyszenia Narew o programie "LEADER+"
16. Wolne wnioski i informacje.

Ad. 2.
Wójt przedstawil radnym informacje o dzialalnosci podejmowanej w okresie miedzysesyjnym
Uwag do przedstawionej informacji nie zgloszono.
Informacja stanowi zal. do protokolu.
Ad.3.
Pani Przewodniczaca poprosila kolejno przewodniczacych komisji o przedstawienie
sprawozdan z pracy komisji za 2007 r.
Sprawozdanie z dzialalnosci Komisji Rewizyjnej przedstawil W-ce Przew. Waclaw Danilczuk
Sprawozdanie z dzialalnosci Komisji Budzetowej przedstawil Przew. Jerzy Abramowicz.
Sprawozdanie z dzialalnosci Komisji Oswiaty i Kultury przedstawil Przew. Antoni Kuzmicki.
Sprawozdania zostaly przyjete bez uwag.
Ad.4.
Pani Przewodniczaca poinformowala, ze sporzadzone sprawozdanie z wykonania budzetu
gminy za 2007 r. Panstwo Radni otrzymali we wlasciwym terminie, zostalo ono przeslane do
RIO celem zaopiniowani.
Regionalna Izba Obrachunkowa w Bialymstoku wystawila pozytywna opinie.

Sprawozdanie analizowala szczególowo Komisja Rewizyjna - zaopiniowala
pozytywnie i zlozyla wniosek do Rady Gminy o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2007 r.
Wniosek ten zostal przeslany prze Przewodniczaca Rady do Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Bialymstoku celem zaopiniowania. RIO udzielilo pozytywnej odpowiedzi w formie uchwaly
(Pani Przewodniczaca odczytala uchwal RIO)

Komisja Budzetowa równiez pozytywnie zaopiniowala przedstawione sprawozdanie.
W temacie dyskusji nie podjeto.
Pani Przewodniczaca poinformowala, ze w zwiazku z tym uwaza ze Rada Gminy nie wnosi
uwag do sprawozdania
Ad. 5. Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium i
poddala pod glosowanie.
Glosowalo 14 radnych (14-za, O-przeciw,0- wstrzymalo sie).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie.
Uchwala Nr xm /100/08 stanowi zal. do protokolu.
Pan Wójt zabral glos, podziekowal za udzielone absolutorium uznajac tajednoglosna decyzje
rady jako akceptacja dzialan Wójta, Skarbnika, pracowników oraz Radnych Rady Gminy.

Ad.6.
W punkcie tym propozycje dokonania zmian w budzecie przedstawila i udzielila wyjasnien
Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Wojszel. Poinformowala przy tym, ze materialy uzupelnione
w dniu sesji sa efektem odbytych w ostatnich dniach przetargów. Uwag nie zgloszono.
Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Glosowalo 14 radnych (14-za, O-przeciw,0- wstrzymalo sie).
Uchwala zostala podjeta jednoglosnie.
Uchwala Nr xm /101 /08 stanowi zal. do protokolu.
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Ad.7.
Pani Lukaszuk poinformowala o przeslanym projekcie uchwaly w sprawie zaciagniecia
kredytu na budowe kanalizacji. W temacie glos zabral Pan Wójt, wyjasniajac, ze na ta chwile
realizujemy przetarg na kanalizacje na Baciuty. Zlozyl propozycje, by uchwale przesunac na
kolejna sesje. Rada przychylila sie do propozycji Pana Wójta.
Ad.8.
Temat dotyczacy wyrazenia zgody na sprzedaz w drodze przetargu nieruchomosci polozonych
we wsi Turosn Dolna przyblizyl Pan Wójt prezentujac na mapie, które grunty w drodze
przetargu gmina moze zbyc. Dotyczy to dzialki po SKR w Turosni Dolnej (nieruchomosc
polozona w obrebie Turosni Dolnej, przeznaczona pod zabudowe przemyslowa -
rzemieslnicza ).
Pani Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Radni glosowali jednoglosnie ( 14 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie) .
Uchwala Nr xm /102/ 08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.9.
W punkcie tym Kier GG Wieslaw Szewko wskazal grunty polozone we wsi Turosn Dolna
przeznaczone na sprzedaz w drodze bezprzetargowej udzialu Gminy Turosn Koscielna we
wspólwlasnosci nieruchomosci . Pan Szewko poinformowal o wielkosci dzialek oraz
oszacowanej wycenie. Pan Wójt wyjasnil, ze wspólwlasciciel ma prawo pierwokupu i chce z
niego skorzystac. W momencie gdy nie przystapi do wykupu, Gmina bedzie mogla oglosic w
tym temacie przetarg nieograniczony, otwarty. Uwag nie zgloszono.
Pani Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Radni glosowali jednoglosnie ( 14 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie) .
Uchwala Nr xm /103/08 stanowi zal. do protokolu.
Ad.10.
Temat dotyczacy projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na nabycie na wlasnosc Gminy
Turosn Koscielna nieruchomosci nie zabudowanych przyblizyl Kierownik BGK Dariusz
Ciborowski prezentujac zagadnienie na mapie. Poinformowal przy tym, ze dzialki leza
w obrebie wsi Trypucie obok torów kolejowych i sa przeznaczone na droge publiczna gminna.
Grunty naleza do prywatnych wlascicieli , zostaly wycenione przez rzeczoznawce i wspólnie z
wlascicielami dokonano uzgodnien korzystnych obopólnie w zwiazku z rozwiazaniem ciagu
drogowego.
Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Radni glosowali: ( 14 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie ).
Uchwala Nr xm /104/ 08 zostala podjeta jednoglosnie i stanowi zal. do protokolu.
Ad.H
Projekt uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na nabycie na wlasnosc Gminy Turosn Koscielna
nieruchomosci nie zabudowanej w obrebie wsi Markowszczyzna przyblizyl Pan Wójt
prezentujac na mapie grunty przeznaczone pod droge wewnetrzna klasy D.
Uwag nie zgloszono.
Przewodniczaca odczytala projekt uchwaly i poddala pod glosowanie.
Radni glosowali: ( 14 za, 0- przeciw, O-wstrzymalosie ).
Uchwala Nr xm /105/ 08 zostala podjeta jednoglosnie i stanowi zal. do protokolu.
Ad.12.
W temacie wniosku zlozonego przez Soltysa i Rade Solecka wsi Niewodnica Koscielna
dotyczacego uchylenia Uchwaly nr XIIl94.08 z dnia 14 lutego 2008 r. o przystapieniu do
sporzadzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego czesci wsi Niewodnica
Koscielna. - zabral glos Pan Wójt
. Powiedzial m. in. ze do podstawowych zadan wlasnych gminy nalezy tworzenie i
przestrzeganie ladu przestrzennego, budowa dróg i pozostalego uzbrojenia technicznego
terenu, a takze ochrona srodowiska i przyrody. Samorzad lokalny ma przeto bezwzgledny
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obowiazek opracowywania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, gdyz w
ten wasnie sposób efektywnie rozwiazuje lokalne zagadnienia z zakresu racjonalnego
wykorzystania gruntów . Podjecie przez Rade Gminy w/w uchwaly intencyjnej dopiero
rozpoczyna prace, nie zagraza srodowisku , chociazby dlatego, ze nie ma jeszcze projektu
planu. Projektanci przyszlego projektu maja powinnosc takiego zaplanowania przestrzeni, by
w pelni zostaly zachowane równiez walory przyrodnicze Niewodnicy Koscielnej. Do
gotowego projektu miejscowego planu bedzie mozna w stosownym czasie zglaszac uwagi,
protesty , zas uchwale Rady Gminy o przyjeciu miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego- zaskarzyc.
Pan Wójt zarzucil ze Pani E. Stelmaszuk, rozpoczynajac dzialania zmierzajace do
zredagowania wniosku o uchylenie uchwaly swiadomie wprowadzila mieszkanców w blad
informujac iz Rada Gminy Turosn Koscielna zamierza, jakoby umozliwic ta uchwala masowe
wycinanie lasów rosnacych na terenie tej miejscowosci.
Zezwolenie na wycinanie drzew w lasach prywatnych wydaje Nadlesnictwo na wniosek
wlasciciela. Gmina nie ma zadnych praw w tym temacie.
Poza tym Pan Wójt poinformowal iz, Pani soltys na dzien 28 marca 2008 r. wbrew
postanowieniom Statutu Solectwa Niewodnica, bez uzgodnienia z Wójtem Gminy zwolala
zebranie wiejskie wpisujac w program spotkania m.in. taki temat: "informacje Urzedu Gminy,
szkoly" , wlaczyla takze do sprawy srodki masowego przekazu .

ZabierajacglosPrzewodniczacaRady Gminy- Pani DanutaLukaszukpowiedziala, ze w
dniu dzisiejszym tj. 3.04.2008 r. wplynelo pismo od mieszkanców z podpisem 8 osób -
wlascicieli terenów objetych przedmiotowa uchwala informujace, iz podczas zebrania
wiejskiego w dn. 28.04.08 r. w Niewodnicy - Pani Elzbieta Stelamaszuk zapewnila ich ze
wniosek o uchylenie uchwaly zostanie wycofany.

Pani Danuta Lukaszuk poinformowala, ze Komisja Budzetowa i Rewizyjna rozpatrzyla
ten wniosek negatywnie . Przewodniczaca odczytala przygotowany projekt odpoWiedzi na
zlozonywniosek. .

Nastepnie przewodniczaca udzielila glosu soltysowi wsi Pani Elzbiecie Stelmaszuk.
Pani Soltys w kilku zdaniach podkreslila, ze jest to ze strony mieszkanców apel o utrzymanie
klimatu i walorów terenu mieszkajacych tam ludzi . Odczytala uzasadnienie zlozonego
wniosku, oraz odnioslasie do terminuzebraniawiejskiego- mówiacze na ten dzienzostal
zwolany Walny Zjazd SprawozdawczyStowarzyszeniaPrzyjaciólNiewodnicy- i przy tej
okazji zorganizowano razem zebranie wiejskie, aby w ten sposób informacje mogly dotrzec
do wiekszej liczby mieszkanców.
Radny Pan Zdzislaw Narel byl uczestnikiem spotkania, podtrzymal wole mieszkanców
zawarta we wniosku. Poinformowal, ze spotkanie choc burzliwe merytorycznie zakonczylo sie
consensusem.
Radny Pan Antoni Kuzmicki reprezentowal odmienny punkt widzenia , stwierdzil, ze nie
mozna ograniczac prywatnosci. Wycinka lasów obecnie prowadzona jest w otulinie
Bialegostoku i jest prowadzona takze na terenie lasów panstwowych. Zarzucil, ze SPN
prowadzi dzialania prowadzace do wywolania konfliktów wsród spolecznosci Niewodnicy,
zamiast dzialac na rzecz wszechstronnego rozwoju i promocji miejscowosci.
Obecny na sesji Pan Grzegorz Rogalski zabral glos jako strona w sporze (malzonek jednej z
wspólwlascicielek dzialek), który wystepujac o zmiany w planie nie widzi zadnego wyrebu
nielegalnego. Taka jest droga prawna. Zdaniem Pana Rogalskiego wlasciciele dzialek
przewidzianych do ustalenia miejscowego planu nie chca wywolywac zadnych sporów,
cierpliwie postepuja zgodnie z prawem. Grunty te naleza do ich rodzin od ponad 100 lat. . To
wlasnie tylko na ich gruntach pozostal las, a dookola zostal juz dawno wyciety. Obecnie chca
przekazac nieruchomosci swoim dzieciom, chca tu mieszkac i zwrócili sie do Gminy o
opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego. Nie ma innej drogi prawnej.
Pan Wójt ponownie przyblizyl na mapie teren, podkreslil zalozenia i cel wprowadzenia takiej
uchwaly .
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Radny Pan Bogdan Mularczyk zapytal jakie byly odpowiedzi od instytucji do których zostal
przeslany wniosek.
Pan Wójt odpowiedzial, iz instytucje te otrzymaly wniosek tylko do wiadomosci.
Rozpatrzenie - to zadanie Rady Gminy. Stanowisko jakie zajmie Rada Gminy Turosn
Koscielna przeslemy równiez do tych instytucji.
Pani Przewodniczaca zamknela dyskusje i odczytala projekt uchwaly .
Radni glosowali: ( 12 za, 0- przeciw, 2-wstrzymalo sie ).
Uchwala Nr xm /t06/ 08 zostala podjeta wiekszoscia glosów i stanowi zal. do protokolu.
(Ten punkt obrad byl nagrywany przez Pania redaktor z Radia Bialystok.)
Ad.t3.
W punkcie tym radni Pan Tadeusz Gosciewski i Pan Jerzy Baczek przedstawili i zlozyli do
protokolu na pismie swoje interpelacje. Ustnie zlozyl interpelacje Radny Pan Abramowicz w
temacie ponowienia prosby o ustawienie wiaty w Trypuciach.
( Interpelacje stanowia zalacznik do protokolu) .
Pan Wójt poinformowal ,ze interpelacje wymagajace formy pisemnej zostana przeslane wedle
kompetencji, zas Radnemu Panu Baczkowi odpowiedzi udzielil ustnie na sesji.
Na zakonczenie wspólnie ustalono na kolejna sesje zaprosic przedstawicieli takich instytucji
jak: Policja, Zarzad Dróg oraz Kolej PKP w celu uzgodnienia nurtujacych spraw.
Ad.t4.
W punkcie tym Pani Przewodniczaca oznajmila, ze protokól z poprzedniej sesji byl przeslany
wraz z zaproszeniem wszystkim Radnym w celu zapoznania sie z jego trescia . Uwag nie
zgloszono.
Pani Przewodniczaca poprosila o glosowanie za przyjeciem protokolu , w wyniku którego
protokól z obrad XII Sesji Rady Gminy z dnia 14 lutego 2008 r. zostal przyjety jednoglosnie.
Glosowalo14 radnych: (14-za, O- przeciw,0- wstrzymalosie).
Ad.tS.
W wolnych wnioskach Pan Wójt poinformowal o dzialalnosci Stowarzyszenia Narew i oddal
glos inspektor Marzenie Kaminskiej by przyblizyla cele i kierunki dzialania Stowarzyszenia.
W prezentacji insp. Kaminska podkreslila kolejno realizowane etapy statutowe LGD.
Wypowiedz podsumowal Pan Wójt z zaznaczeniem efektu pracy Stowarzyszenia.
Obrady XIII Sesji Rady Gminy zostaly zamkniete o godz. 11.45

Przewodniczaca Rady Gminy

Danuta Lukaszuk
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